
 
 
 
 
 
 
 
 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de Sarrià - Sant Gervasi 
 
Anglí, 31 1a.planta 
08017 Barcelona 
www.bcn.cat/sarria-santgervasi 
 

  
CONSELL DE BARRI DEL PUTXET I EL FARRÓ 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 
Data: 14/03/2023 Hora: 18:30 
Lloc: Casal de Barri espai Putxet, C/ Marmellà 13 
Retransmissió en streaming: https://youtube.com/live/maHoA7sN_x4?feature=share 
 
Persones assistents 

Presidència: Sr. Albert Batlle, regidor del districte  
Vice-presidència:  Sr. Francesc Ribera, president Associació de veïns i amics del Putxet  
Conseller/a:  Sr. César Millán, conseller del districte 
 
Comissió de Seguiment: 9 
Representants d’Entitats/Associacions:  8 
Consellers o conselleres o altres representants polítics:  3 
Tècnics o tècniques  municipals:  10 
 
Assistents: 
Nombre d’assistents en el moment de màxima assistència: 52 presencialment i 8 persones en streaming 
Nombre d’assistents per gènere 

Dones: 28 
Homes: 24 

 
Ordre del dia 

1. Informació de la finalització de l´implantació de la nova contractació de neteja al barri. 
2. Informació Implementació de Zones Us Compartit al barri. 
3. Informacions vàries : 

a. Obres del mur del carrer Portolà 3-5 
b. Estudi del Paisatge Urbà del Putxet 

4. Precs i preguntes. 
 

Resum 
Previ a l’inici del consell s’informa de : 

A. Canvi de vicepresidència. Segons l’ordre rotatòria que tenim en aquest consell a partir del 
14/03/2023 li correspon al barri del Putxet assumir la vicepresidència. L’actual vicepresidenta 
(Sra. Ester Rodríguez, de l’AV del Farró ) no ha pogut assistir avui al consell així que en 
conseqüència ja el vicepresideix el Sr. Francesc Ribera de l’AV Putxet. 

B. S’informa de les dates de les sessions informatives  sobre subvencions adreçades a obres de 
millora d’habitatges en aspectes de sostenibilitat. Les sessions les realitzaran tècnics/ques de 
Foment de Ciutat.  
Les dates de les sessions són: 

21 de març al Casal de barri El Mercat Cultural (c. Elisa Moragas i Badia, 2 – Vallvidrera) 
28 de març al Centre Cívic Vil·la Urània (c. Saragossa, 29) 
Totes dues sessions seran a les 18:00h. 

 
 
0.  Balanç de mandat al barri del Putxet i Farró a càrrec del regidor 

 
El Regidor informa de les accions més destacades del mandat : 

https://youtube.com/live/maHoA7sN_x4?feature=share


 
 
 
 
 
 
 
 

 

 Dades demogràfiques : Als barris del Putxet i Farró hi ha 29.783 habitants ( 13.637 homes i 
16.146 dones ). 
Els majors de 65 anys representen un 21,5 % dels residents del districte. 
El Putxet-Farró té un 14,5 % de menors de 15 anys, quantia superior a la mitja de Barcelona que 
es un 12;7 %. 
El districte de Sarrià – Sant Gervasi és el que té un nivell d’immigració més baix de la ciutat, amb 
un 14,5 %. 
A nivell d’ estudis de la població al districte Sarrià-Sant Gervasi un 52,9 % te estudis universitaris, 
mentre que aquesta dada és del 33,4 %. 
Pel que fa a indicadors econòmics, el salari mitjà a la ciutat es de 31.076 €, i al districte és 18.000 
€ superior. 
La taxa d’atur del districte és la més baixa de la ciutat, amb un 2,9  % d’atur. 
 

 Bus a demanda Farró-Galvany : posat ja en marxa per a connectar els veïns als serveis bàsics 
com ara amb el Cap Adrià o Hospital Platón. Funciona amb un sistema intel·ligent que encaixa les 
sol·licituds de desplaçament rebudes amb antelació. Disposa de 16 parades fixes. Funciona de 7 a 
21 hores de dilluns a divendres, de 8 a 21 hores els dissabtes i de 9 a 21 hores els diumenges. Les 
peticions es poden realitzar mitjançant l’aplicació mòbil o trucant al telèfon gratuït 900 701 149 
 

 Adquisició de la Casa Tosquella : un cop rehabilitada es destinarà a ús públic.. Atesa la 
qualificació, la situació i la superfície aquesta edificació seria idònia com a equipament de barri, i 
específicament com a casal de gent gran. 

 

 Reurbanització del carrer Ballester : Amb les actuacions s’ha reduït el pas de vehicles de 5.500 
diaris a 1.400.  Canvi de sentit de circulació del tram que dona a República Argentina per evitar 
l’ús de drecera. Canvi de sentit en un tram del carrer Escipió. S’ha realitzat una plataforma única, 
s’han instal·lat vorera passant a la república argentina amb el carrer Escipió i una cruïlla elevada 
entre els carrers de Ferran Puig i Escipió, s’ha incorporat arbrat, s’ha renovat l’enllumenat amb 
punts de llum multiprojectors i s’ha arranjat la xarxa de clavegueram. 

 

 Calistenia al Parc del Putxet : aquets mes de març ja s’ha tramitat al portal de contractació de 
l’Ajuntament les clàusules per tal que s’instal.li aquest estiu una calistenia a la part alta del Parc 
del Putxet, al costat Llobregat del mirador. Constarà d’una sèrie d’aparells de resistència per a 
millorar la força, flexibilitat, agilitat i equilibri. Està pactat amb l’Associació de Veïns del Putxet. 

 

 Seguretat a les escoles: es tracta de la transformació de l’entorn de les escoles, posant al centre 
la seguretat i el benestar dels nens i nenes a través de diverses accions com ara pacificació del 
trànsit, millora accessos a les escoles, ampliació de les zones d’estada i de verd, creació de zones 
de joc espontani i instal·lació d’elements de seguretat. En el nostre barri s’ha dut a terme la 
millora a l’escola Poeta Foix, ampliant la sortida del carrer Balmes i pacificant el carrer Sant 
Guillem. Altres escoles properes on s’ha dut a terme son la Pia Balmes, Sil i Projecte. I les que 
s’estan executant ara son : Orlandai, Benjamin Franklin, Oak House, Decroly i Canigó. 

 Nova contracta de neteja : la substitució de contenidors ha anat acompanyat d’una àmplia 
campanya de difusió e informació als veïns i veïnes. S’ha treballat conjuntament amb la Direcció 
de Neteja i  hem tractat cas a cas les peticions i les solucions. El criteri és el d’agrupar contenidors 
en la mesura del possible per a facilitar el reciclatge. Continuem oberts a escoltar a la ciutadania i 
amb la coresponsabilitat esperem obtenir una millora en la recollida selectiva que permeti tenir 
una ciutat més neta, cuidada i eficient. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 

 Pressupostos Participatius : Pacificació del Farró : ha estat una de les propostes guanyadors del 
districte. L’objectiu es aconseguir un espai públic saludable i més segur, amb menys soroll i 
menys contaminació, que afavoreixi les relacions socials. Es realitzaran intervencions en els 
carrers Vallirana, Septimània, Pàdua i Plaça Mané i Flaquer. Les obres finalitzaran al gener de 
2024. 

 

 Semaforització del carrer Balmes : el dia 12 de març va començar les obres per a instal·lar dos 
semàfors al carrer Balmes, un a la cantonada amb el carrer Putxet, el segon amb el carrer 
Francolí.  Es preveu que a inicis d’abril ja estiguin en funcionament. I en breu s’iniciaran les obres 
per a instal·lar el de la cantonada amb el carrer Bertran. 

 

 Pavimentació de la Plaça Mañé i Flaquer : obres realitzades al darrer trimestres del 2022 
juntament amb els carrers de la Torre i Mossèn Xiró.  S’informa que la Plaça de la Torre canviarà 
el nom en homenatge al pintor Antoni Tàpies.  

 

 Estudi del Paisatge Urbà i Patrimoni Arquitectònic al Putxet : Està previst que a l’abril del 2023 
finalitzi l’estudi que està realitzant l’Institut del Paisatge urbà i la Qualitat de Vida. L’estudi 
contempla dues vessants ; per una banda el coneixement del veïns i entitats  del barri i per l’altre 
la percepció dels ciutadans en el sentit més ampli.  Des de districte s’ha traslladat la relació 
d’actors a qui entrevistar. 

 

 Reforma dels jardins Mercè Rodoreda: previst pel juliol de 2023 amb data de fi a finals d’any. Es 
va contrastar la proposta a l’Associació de Veïns del Putxet. 
 

1. Informació de la finalització de l´implantació de la nova contractació de neteja al barri 
 

El conseller exposa la nova contracta i un resum de la posta en marxa al barri.  Es parteix d’una 
inversió anual de 307.000.000 €. Es va posar en marxa al setembre 2022. Les millores que s’han posat 
en marxa, increment freqüència de la neteja, disposen d’un 75 % de vehicles elèctrics, millora de les 
ubicacions dels contenidors i agrupació de per facilitar el reciclatge, augment neteja amb aigua, 
l’objectiu es que al 2025 es que el 65 % del que es llencem es recicli. Exposa la freqüència de 
recollida, la ubicació de punts verds als jardins de Tres Torres i Gal.la Placídia, i els punts verds 
mòbils. 
S’han canviat d’ubicació alguns contenidors per a facilitar el reciclatge. 
S’han reforçat la neteja al alguns carrers com Mare de Déu del Carmel o Lucà. Queden 10 
contenidors per a canviar. S’han mantingut 50 ubicacions. S’han afegit de retirada selectiva. Al carrer 
Craywinckel caldrà reforçar la recollida de paper. 
Des de setembre s’estan atenent les queixes dels ciutadans i els tècnics es desplacen per a la seva 
avaluació. 
Es dona pas a torn de paraules que estan recollits a l’apartat de Preguntes i torn obert de paraula. 

  



 
 
 
 
 
 
 
 

2. Informació Implementació de Zones Us Compartit  ( ZUC ) al barri. 
 

El conseller informa de la situació actual de l’ordenança de protecció, tinença i venda d’animals que 
pretén equilibrar el benestar animal amb la correcta convivència d’aquesta amb les persones i amb el 
seu entorn. Els gossos podran anar deslligats a unes franges horàries determinades a les zones ZUC. 
Per tal de facilitar la millora de la mútua convivència i del civisme cal adaptar i millorar les condicions 
de la ciutat per donar espais que permetin l’esbarjo i la socialització dels gossos. 
Un cop valorades les al·legacions presentades en el districte de Sarrià-Sant Gervasi es posaran 8 
zones ZUC. En el nostre barri estarà als Jardins del Turó del Putxet de 1.385,2 m2. Els gossos podran 
anar deslligats en les següents franges horàries: de 7 a 9 hores, de 14 a 16 hores i de 20 a 23 hores. 
A prop del barri hi haurà els dels jardins Esteve Terrades i a la Plaça Gal.la Placídia. 
Exposa el calendari de la implementació : al setembre  es comença la senyalització i la campanya 
informativa a càrrec d’informadors que gestionarà la Direcció de Serveis de drets dels Animals, al 
novembre- desembre 2023 es posarà en marxa amb i a partir de desembre 2023 començaran les 
sancions. 

 
3. Informacions vàries : 

a. Obres del mur del carrer Portolà 3-5 
b. Estudi del Paisatge Urbà del Putxet 
 

4. Precs i preguntes. 
 

Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents demandes i/o 
suggeriments, que es remetran als departaments municipals corresponents: 

 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

Demana que es posi barana al tram final del 
carrer Putxet amb el carrer Manacor i que 
s’arreglin les escales a una mida més accessible 

El regidor exposa que faran tot el possible per 
posar les baranes en la màxima brevetat 
possible. 
El que ja no pot valorar per aquets mandat es 
l’arreglo de les escales per a fer-les més 
accessibles. 

Davant l’anunci del regidor que s’ha d’arreglar 
el carrer Escipió pregunta per quan està previst 
aquesta reforma. 
 

La reforma s’ha de preveure pel següent 
mandat. 

Exposa que al carrer de la costa hi ha uns cables 
de telefonia i de llum; pregunta si es poden 
treure o que l’Ajuntament reclami a les 
companyies que es treguin 
 

El regidor informa que l’Ajuntament vol fer un 
conveni amb les companyies de subministres 
per a tractar aquets temes. 

Exposa que hi ha un pal caigut a la Plaça 
Ventura i Gasol que ha reclamat que es retiri o 
arregli a través de l’aplicació Barcelona a la 
Butxaca i no han anat. 
 

Es pren nota 



 
 
 
 
 
 
 
 

Demana que quan es comencin les obres de 
l’antiga Clínica Sant Josep es tingui en compte 
l’impacte que pot produir a tot el barri. 
 

Se li exposa que qualsevol intervenció es valora 
l’impacte a l’entorn. 

Neteja 

Els contenidors del carrer Portolà tocant a 
Marmellà va a recollir-los un camió antic que 
provoca molèsties de soroll, fum i males olors 

Es pren nota 

Brutícia al carrer Matilde Diaz per culpa dels 
excrements dels gossos; demana vigilància i 
cartells demanant civisme. 
Ja han tret les papereres a petició d’ella i ara 
resulta que deixen les bosses amb la resta dels 
excrements al carrer. 
Qui vigilarà als gossos solts ?? 
 

El regidor exposà que la senyora fa una crida al 
civisme, que a Barcelona es un  problema greu. 
 

Contenidors de rebuig i orgànic  trets del carrer 
Mare de déu del Carmel i instal·lats a Pg. 
Bonanova 
 

S’informa que precisament aquesta setmana 
s’han posat aquesta setmana 1 de rebuig i 1 
d’orgànic 

Contenidors carrer Pàdua  tocant a la Plaça 
Ventura i Gasol plens i no es neteja  i hi ha  
brutícia a  la plaça. I que a la Plaça Ventura i 
Gasol  hi ha un pal caigut 
 

Es pren nota 

5 contenidors al carrer Homer, cantonada amb 
Escipió, davant escola de música Trèmolo, 
impedeixen accés al pàrquing 
 

Es pren nota 

Degut al solar del carrer Mancor 3 hi ha un 
augment de rates que accedeixen al pàrquing 
de la vora i pugen a la terrassa de casa. Demana 
neteja del solar i entorn. 
 

S’espera que la propietat pugui iniciar les obres 
en breu. 

Exposa que hi ha uns contenidors al carrer 
Monegal amb el carrer Felip Gil que dificulten 
l’accés al pàrquing 
 

Es pren nota 

Lamenta l’estat de brutícia de la Plaça Ventura i 
Gasol 
 

Es pren nota 

Exposa que el punt verd mòbil està ubicat a 
Gràcia i que el contenidor de cartró del carrer 
Craywinckel es insuficient i que es reforci la 
campanya amb els comerciants  
 

Es pren nota 

Exposa que el carrer Saragossa no es veu net; 
que passen aigua però no netegen 
 

Es pren nota i ho passaran als inspectors de 
neteja 



 
 
 
 
 
 
 
 

Contenidors del carrer Portolà cantonada amb 
Marmellà impedeixen el gir 
 

Es pren nota 

Contenidors del carrer Escipió cantonada amb 
La Costa fan soroll quan els recullen de nit. 
 

Es pren nota 

Convivència/Civisme 

Viu davant d’un pipican i ratifica que els gossos 
trenquen les tuberies de rec automàtic del Parc 
del Putxet. 
 

Es torna a posar de manifest l’incivisme dels 
amos dels gossos 

Mobilitat 

Insatisfacció per les obres del carrer Ballester 
donat que no han donat resposta a les seves 
demandes de pacificació. 
Exposa també que ubicat al carrer Ferran Puig 
de no circular a més de 10 Km s’està infringint 
per part dels vehicles 

El regidor exposa que han de gaudir de les 
millores obtingudes amb la reforma del carrer. 
I en referència a l’incompliment del senyal de 
velocitat que es trasllada a Guàrdia Urbana per  
a la seva valoració i si es necessari per a 
sancionar. 
El vicepresident exposa que cal diferenciar 
entre pacificar el carrer i convertir-lo en 
peatonal; que aquets segon punt representaria 
un greuja per a la resta dels veïns del Putxet. 
 

Degut a la velocitat dels cotxes pel carrer 
Escipiò demana que posi un coixí berlinès 

Se li explica que no es posarà un coixí berlinès 
es un carrer petit perquè el soroll que provoca 
es molt molest. 
 

Pregunta el motiu del canvi de sentit de la 
circulació del carrer Marqués de Santa Anna 
donat que hi ha un pàrquing amb 500 places 
que hauran de fer molta volta. 

Se li explica que el canvi ve motivat per una 
demanda de l’Institut Serrat i Bonastre, que ha 
esta estudiat en Taula de Mobilitat del Districte 
i s’ha tingut en compte l’entorn i l’ús de 
l’esmentat carrer com a bypass abans de decidir 
realitzar el canvi de sentit de la circulació. S’ha 
valorat per seguretat a l’entorn escolar i el 
volum d’alumnes es de prop de 400  alumnes 
que passen per aquest carrer. 
 

El camió que subministra oxigen al socio-
sanitari Dolors Aleu s’atura a un lateral on hi ha 
uns bancs que molesten al camió i demana que 
es retiri un banc. 
Que el senyor ja ha informat al socio-sanitari 
que faci la demanda. 
 

Que el socio-sanitari valori fer la demanda 

Demana que quan es realitzin actes a la Plaça 
Mañé i Flaquer s’informi a la Guàrdia Urbana 
donat que els veïns dels carrers Vallirana i 
Francolí han d’entrar en contra direcció per 
accedir al pàrquing. 
 

Se l’informa que abans de realitzar cap activitat 
a la via pública es requereix del corresponent 
permís de la Guàrdia Urbana i del districte. I que 
s’informa als veïns posant cartells i avisos als 
pàrquings . 



 
 
 
 
 
 
 
 

Exposa que el canvi de circulació del carrer 
Ballester ha fet augmentar el volum de 
circulació al carrer Homer, i demana es valori 
derivar el trànsit als carrers  Escipió i La Costa. 
 

Es demanarà al departament de Mobilitat que 
ho analitzi. 

Exposa que caldria un estudi i revisar la 
mobilitat de tot el barri. 
 

Es demanarà al departament de Mobilitat que 
ho analitzi 

Exposa que el canvi de circulació del carrer 
Ballester ha fet augmentar el volum de 
circulació al carrer Homer, que es un carrer 
estret que rep molt l’impacte 
 

Es demanarà al departament de Mobilitat que 
ho analitzi 

Temes generals 

Reclama parcs infantils prop de casa seva al 
carrer Matilde Diaz 
 

Se li nomena una relació de jardins a menys de 
10 minuts de casa seva. 

Demana una parada del bus 131 pel carrer 
Manacor 3 , davant de l’antiga Clínica Sant 
Josep. 
 

Es parlarà amb TMB per a valorar aquesta 
demanda.  

Exposa que quan es retiren els cartells que 
s’enganxen al portal de casa seva s’arrenca la 
pintura de la paret. 
 

Es pren nota de l‘adreça i es trasllada a 
comunicació del districte 

Parla en nom del 50% de la gent gran del carrer 
Ferran Puig i reclama un Centre Cívic per a la 
gent gran al Putxet 

Se li explica que precisament el consell de barri 
s’està celebrant en el casal de barri Espai Putxet 
que pràcticament té les mateixes funcions que 
un centre cívic i que en conseqüència el que 
han de fer es utilitzar el casal de barri. 
Que a futur la Casa Tosquella serà un 
equipament per a gent gran. 
 

Exposa que contínuament hi ha talls de 
subministra de la llum als carrers Marmellà i 
Hurtado i pregunta si des de l’Ajuntament 
tenen coneixement dels motius del tall 
 

Es respon que es desconeix els motius del tall 
de llum i que ho comprovaran amb la 
companyia de la llum 

 


